

Introduction of 2021-22 College Assemblies, United College, CUHK (GEUC 1000)

[Date and Time]

There are 6-8 College Assemblies to be held at Sir Run Run Shaw Hall in 2 Academic Terms of each year, while some smaller scale College Assemblies will be held on the College and University campus. The “College Assembly Time” is usually scheduled at 11:30 am to 1:00 pm on Fridays, while some College Assemblies will be organized in weekday afternoons. Some related activities, such as seminars and lectures, will also be organized as parts of College Assemblies. Details on time and venue of these related activities will be released on the College Assembly website.

[Content and Format]

Guests from different fields are invited to give speeches at College Assemblies, other formats like group discussion and performance will be arranged as well. Various themes of College Assemblies including culture, art, science, social affairs, as well as personal growth and development will be covered.

[Attendance Requirement]

1. “College Assemblies” (GEUC 1000) is part of the College General Education Programme. It is non-credit bearing but students are required to meet an attendance requirement.
2. Students of United College are required to attend at least 3 College Assemblies or related activities in each school term, i.e. 3 times in Term 1 and 3 times in Term 2.
3. Engineering students in one-year-work-study, Medicine students and Nursing students in clinical studies are not required to attend College Assemblies.
4. [Special Arrangement under COVID-19]
For Term 2 of 2021-22, students are required to attend **One College Assembly in person** and **watch video recording of Two College Assemblies** on Black Board, before 15 May 2022. (The length of viewing of each video by students will be recorded and checked for attendance counting. Only those viewing the whole video will be counted. Please note that **“fast forward” viewing of videos will not be counted.**)
5. Students are encouraged to fill in an evaluation questionnaire after viewing each College Assembly. (On-line form will be provided)
6. The College will give grade to students according to the attendance records of each Term:
[Pass] for “attendance requirement fulfilled”
[Fail] for “not fulfilling attendance requirement”

College Assembly to Attend in Person (Please choose one and register with the E-ticketing system)

["E-ticket" Registration Method & Period] Homepage Address: <http://www.cuhk.edu.hk/ras>

- ✧ Log In: User Name [*Student ID @Link*] Password [*OnePass Password*]
- ✧ Registration Time for Term 2 of 2021-22: **Starting From 11:30 am, 14 JAN 2022 (FRI)**
- ✧ Students can make their own choice of One College Assembly while seats are available.
(N.B.: Registration of each College Assembly will end automatically by the system, 3 working days before the College Assembly date)
- ✧ To change an e-ticket, students should return the e-ticket on the system asap before the event, then register for another e-ticket among those available ones.
- ✧ For checking of attendance records, student can check on the system 2 weeks after the holding of the event. If students found problems on their **IN-PERSON** attendance record, please email to CollegeAssembly.UC@cuhk.edu.hk.

N.B. Please browse the College Website (<https://www.uc.cuhk.edu.hk/general-education/courses/>) from noon of 13 January 2022(THU). Details of College Assemblies will be provided in advance.

Reminder for entering the SRRSH:

- 1. In view of the development of COVID-19 epidemic situation in Hong Kong, SRRSH Hall holds a Places of Public Entertainment License and therefore all person must scan the LeaveHomeSafe (LHS) venue QR code using the LHS mobile application on their mobile phones / other mobile devices before entering the premises.**
- 2. Students are required to check temperature, use hand sterilizer and wear facemask when joining the College Assembly.**
- 3. According to the social distancing policy, individual seats inside the Hall will be restricted for use. Please pay attention to the marking on seats.**

Reminder for E-ticketing:

- 1. If you leave early before the end of the Assembly, your attendance will not be counted.*
- 2. Please present your CU Link Card to the card reader set at the foyer of the Hall, after the end of the Assembly, for attendance record.*
- 3. Students should complete an evaluation questionnaire after each College Assembly for opinion collection. Evaluation Questionnaire Link:
<https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=13644476>*
- 4. Seats will only be arranged to students registered e-tickets in advance. No walk-in request will be allowed.*
- 5. Students absent with a medical reason or a time clash of Department's arrangement (e.g. examination / job interview) can email to CollegeAssembly.UC@cuhk.edu.hk with supporting document (e.g. medical certificate, letter/email of Department).*

Video-viewing of College Assemblies

Videos of College Assemblies will be uploaded on Black Board (<https://blackboard.cuhk.edu.hk>) asap once the event is held. Viewing period will end by 15 May 2022. **No Registration is needed, as there is no quota in video-viewing.**

N.B. Students should choose Two College Assemblies for video-viewing other than the one they attend in-person.

{Attendance Record for in-person and video-viewing of College Assemblies}

- ✧ Students' record of video-viewing up to 22 April 2022 will be shown in Blackboard (My Grades) at the end of April 2022.
- ✧ The video-viewing period will end on 15 May 2022. The final grade will be released in early June on CUSIS.
- ✧ Students can submit a grade appeal of College Assembly (GEUC1000) within two weeks from the final grade release date in June 2022. Late appeal normally will NOT be accepted. (Please email to CollegeAssembly.UC@cuhk.edu.hk)

N.B. All enquiries from students on "final grade" appeal will be replied by the end of June 2022.

Enquiry Tel: 39437575 / 39431750

Enquiry Email: CollegeAssembly.UC@cuhk.edu.hk

General Education Office, United College

13 JAN 2022

香港中文大學聯合書院 2021-22 年度『書院聚會』簡介 (GEUC 1000)

【時間及地點】

每學年在大學邵逸夫堂舉辦六至八次大型書院聚會，並在書院及大學校園舉辦多次小型聚會，分上、下學期進行。書院聚會主要於星期五上午 11 時 30 分至下午 1 時舉行，部份聚會亦會於下午或黃昏時間舉行。而其他聯系活動如研討會或講座等之舉行時間及地點，請同學留意書院聚會網頁。

【內容及形式】

每次書院聚會設專題探討，邀請各界專家、學者作嘉賓，以增進同學對文化、藝術、科學及社會問題之認識，及在個人成長方面有所提升。採用之形式包括講座、討論、表演等。

【出席要求】

- (一) 『書院聚會』(GEUC 1000) 為聯合書院通識教育課程的其中一個部份，不設學分，只設出席要求。
 - (二) 本院學生每個學期必須最少出席三次書院聚會/研討會/講座
(上學期三次、下學期三次)。
 - (三) 參加一年制工程學院校外實習、修讀醫學臨床期課程以及護理學院實習期之同學除外。
 - (四) **【2019 新型冠狀病毒下之特別安排】**
2021-22 年度下學期，學生需出席一次實體聚會及在 2022 年 5 月 15 日前任何時間內，在 Black Board 平台上觀看兩個書院聚會錄影。學生觀看的長度將會被記錄及檢查，以確定可計算為出席記錄。(觀看完整錄影才會被記錄為出席。用快速鍵觀看之記錄將不被計算為出席記錄。)
 - (五) 書院鼓勵同學填寫檢討問卷。(使用網上表格)
 - (六) 書院將記錄同學出席之次數，並在同學各學期成績表上列明書院聚會出席率為「符合要求」(Pass) 或「不符合要求」(Fail)。
-

書院聚會實體出席形式「以電子門票登記」：

【“電子門票”登記方法及時段】網址：<http://www.cuhk.edu.hk/ras>

- ◇ 登入方法：使用者 [Student ID @Link]; 密碼 [OnePass Password]
- ◇ 下學期登記日期及時間：2022年1月14日(星期五)上午11時30分開始
- ◇ 同學自行在書院網頁上選擇，登記一次書院聚會之門票，額滿即止。
(註：在每個『書院聚會』舉行前三個工作天，系統將自動截止登記。)
- ◇ 登記後如必須換掉某次聚會門票，請盡快於該次聚會截止登記前在網頁上退票，方可在餘下選擇中重新登記另一門票。
- ◇ 查核實體出席記錄，同學可於每次出席後的兩個星期之後起，在登記系統上查看。若發現出席紀錄出現問題，請電郵致 CollegeAssembly.UC@cuhk.edu.hk 聯絡，以便查核。

請同學在2022年1月13日中午12時起，在書院網頁 (<https://www.uc.cuhk.edu.hk/general-education/courses/>) 先瀏覽各聚會詳情，以便選擇。

進入邵逸夫堂注意事項：

1. 因應本港2019冠狀病毒病的疫情發展，邵逸夫堂因持有公眾娛樂場所牌照，所有人士必須在進入處所前利用其手機／其他流動裝置上的「安心出行」流動應用程式掃描「安心出行」場所二維碼。
2. 同學出席聚會，必須量度體溫、用消毒液搓手及佩戴口罩。
3. 配合社交距離要求，場內個別座位不能供使用，請同學留意座位上標示。

實體出席形式注意事項：

1. 請準時出席，遲到同學不得進場。
2. 網上登記後，每次出席書院聚會的同學須使用中大學生証讀咭離場，作電子登記出席。
3. 出席同學須填寫“網上問卷”，以便意見收集。
網上問卷連結：<https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=13638147>
4. 為保障已事先登記的同學有適當座位，書院將在聚會中嚴格執行，只接受已事先在網上登記的同學出席該次聚會。不設現場登記。
5. 如因病或因學系安排之活動(如考試、面試)而缺席聚會，請連同證明文件，電郵致 CollegeAssembly.UC@cuhk.edu.hk 解釋。

書院聚會錄像選看形式:

【Black Board (<https://blackboard.cuhk.edu.hk>)】

同學只需在 2022 年 5 月 15 日前任何時間內在 Black Board 平台上觀看兩個書院聚會錄影。(無需事先登記)[請選兩個與親身出席聚會不同的錄像來觀看。]

『書院聚會出席及錄像選看紀錄』

- ◇ 截至 2022 年 4 月 22 日的網上觀看錄像記錄，將可於 2022 年 4 月底於 Blackboard(My Grade)內查閱。
- ◇ 同學只需在 2022 年 5 月 15 日前任何時間內在 Black Board (<https://blackboard.cuhk.edu.hk>) 平台上觀看兩個書院聚會錄影，最後成績將於 2022 年 6 月初在 CUSIS 發佈。
- ◇ 學生如對書院聚會之最後成績有疑問，必須於成績發放日期起兩星期內電郵查詢。逾期成績覆核申請一般將不被接納。電郵地址 CollegeAssembly.UC@cuhk.edu.hk。

注意事項：

所有關於最後成績的查詢，將統一於 2022 年 6 月底前一併回覆。

查詢電話：39437575 / 39431750

查詢電郵：CollegeAssembly.UC@cuhk.edu.hk

聯合書院通識課程辦事處啟

2022 年 1 月 13 日

GEUC 1000 聯合書院 2021-2022 下學期「書院聚會」 (13/1/2022) “College Assemblies” of United College 2021-22 Term 2 [Class size: 2,828]			
出席要求：出席一次實體聚會 和 觀看兩個錄影聚會 Attendance Requirements: Attend <u>One</u> Assembly in Person <u>AND</u> Video-viewing of <u>Two</u> Assemblies			
主題 Theme: 展望將來 Future Ahead			
			學生人數 No. of Students
28/1/2022 星期五 FRI 11:30am-1:00pm 文怡閣 UC Staff Common Room	<u>辯論賽</u> 聯合書院粵語辯論隊 對 香港教育大學辯論隊	<u>Debate Match</u> United College Cantonese Debate Team Vs The Education University of Hong Kong Debate Team	(For video watching only, with the recent pandemic situation)
18/2/2022 星期五 FRI 11:30am-1:00pm 邵逸夫堂 SRRSH	<u>第一部份</u> (11:30am-11:40am) 賀禮致送儀式 到訪傑出學人講者佐藤將之教授 致送賀禮予書院祝賀 65 周年院慶: (1)中村正直的兩幅字 [明治時代] (2)中村正直的一本著作 由佐藤將之教授提名的一位博士生 黃震軒同學作講解。 ----- <u>第二部份</u> (11:40am -12:55pm) 講者：左治強先生 範圍：全球暖化與榕蛾 題目：紅色警戒：全球暖化、紅蛾 失控、反省行動 (待定)	<u>Part I</u> (11:30am-11:40am) Gift Presentation Ceremony Gifts to UC for 65 th Anniversary by DVS Professor Sato Masayuki: (1) Two Calligraphy works of Mr Nakamura Masanao of Meiji era (2) A book written by Mr Nakamura Masanao Introduction of these pieces by a PhD postgraduate student Mr Michael C K Wong nominated by Professor Sato ----- <u>Part II</u> (11:40am -12:55pm) Speaker: Mr George Jor Scope of Talk: Global Warming and <i>Phaуда flammans</i> Topic: Red Alert: Global warming and Actions to Control the Outbreak of <i>Phaуда flammans</i> (tbc)	850
18/3/2022 星期五 FRI 11:30am-1:00pm 文怡閣 UC Staff Common Room	<u>就業講座</u> 講者：黃明樂女士 作家、人生教練及顧問 題目：Slash 得起	<u>Career Talk</u> Speaker: Ms Wong Ming Lok Author, Life Coach and Consultant Topic: Let's Slash	50

<p>23/3/202 星期三 WED 4:00pm-6:00pm 文怡閣 UC Staff Common Room</p>	<p>權智社創及可持續發展獎 比賽 -參賽同學作報告</p> <p>嘉賓短講: 譚偉豪博士</p>	<p>GSSA Project Presentation Competition -Presentation by Individual Teams</p> <p>Short Sharing by: Dr Samson Tam</p>	<p>70</p>
<p>25/3/2022 星期五 FRI 11:30am-1:00pm 邵逸夫堂 SRRSH</p>	<p><u>院士講座</u> 講者：黃乃正院士 題目：從日本明治維新與晚清洋務 運動說起</p>	<p><u>Fellow Talk</u> Speaker: Prof Henry N C Wong Topic: On Meiji Restoration in Japan and the Westernization Movement in the Late Qing Dynasty</p>	<p>860</p>
<p>13/4/202 星期三 WED 11:30am-1:00pm 邵逸夫堂 SRRSH</p>	<p><u>聯合書院周年研討會 2022</u> 主持：梁廣錫教授 講者：(待定) 題目：(待定) 範圍：人工智能的衝擊</p>	<p><u>2022 Annual Workshop of United College</u> Moderator: Prof K S Leung Speakers: (tbc) Topic: (tbc) Area: Impact of AI</p>	<p>1,000</p>